


通告

致：各機構會員

由：業務總監 
黃健偉

事由：社會議題交流會「這個議題值得關注嗎？說數據故事，建構問題」

日期：2025年2月17日

香港社會服務聯會(社聯)一直致力透過政策研究及倡議，發掘社會需要新趨勢，並聯繫業界一起推動服務及政策發展。過去本會曾舉辦不同與政策研究及倡議相關的會議及工作坊，鼓勵業界分享相關前線經驗，藉此推動學習及知識交流。

香港正經歷不同的變化，包括人口老化、人口及家庭結構改變、身心社健康愈見重視，以及新科技和數據帶來的挑戰。社會服務界別亦因應新的環境及需要，調整服務範疇及對象，以及更重要的是在變動的社會中仍然保持樂觀和活力，關心社會。社會服務界別從服務使用者和研究掌握輿情，當中有不少數據和故事值得分享。其他界別也有豐富洞見，我們期望在本研討會集合各方觀察和研究，掌握社會發展及議題的不同面向。

因此，我們在社會發展趨勢下構思六個範疇，邀請了不同嘉賓於六個議題環節中分享他們對該領域的研究結果及故事，透過拋磚引玉，讓參加者了解當中的故事說服力，同時一起建構問題，促進業界和其他界別之間的交流。

/.2

-2-

交流會詳情如下：

日期：2025年3月20日（星期四）

時間：13時45分至15時45分（登記時間由13時30分開始）

地點：灣仔軒尼詩道15號溫莎公爵社會服務大廈1樓禮堂

對象：各機構會員

語言：粵語

名額：每節20人


有興趣參與的機構會員，請於 **2025年3月13日(星期四)或之前**經[網上報名](#)。
如有任何查詢，歡迎致電2864 2977或電郵至 karen.li@hkcss.org.hk 與本會政策研究及倡議程序幹事李嘉盈聯絡。

期待各機構踴躍參與。謝謝！

附件：[社會議題交流會程序表（中文及英文）](#)

Memorandum

To : All Agency Members

From : Anthony Wong 
Business Director

Re : Social Agenda Discussion Forum ‘Is This an Issue That Needs Attention?
Telling Data Stories and Constructing Questions’

Date : 17th February, 2025

The Hong Kong Council of Social Service (the Council) has ever committed through policy research and advocacy to the co-discovery of social needs and the promotion of service and policy development within the social service sector. In the past years, the Council has organized conferences and workshops related to policy research and advocacy, aiming to encourage the social service sector to share relevant frontline experiences, thereby fostering learning and knowledge exchange.

Hong Kong is undergoing various changes, including an aging population, shifts in demographics and family structures, awareness-rising on physical, mental, and social well-being, and challenges brought by new technologies and data. The social service sector is also adjusting its scope and target groups in response to these new environments and needs. More importantly, it strives to maintain optimism and vibrancy amidst societal changes while caring for families and individuals in need. The social service sector primarily collects data from service users or scholars. Using those data, we tell interesting stories. Other sectors also offer varied perspectives on social development and issues. In this occasion, we aim to foster collaboration to understand the data and narratives from other sectors.

We have conceptualized 6 areas in line with social development trends and invited various guests to share their research findings and stories on these topics during 6 sessions. Through their insights, participants will understand the persuasive nature of these stories while collaboratively building questions to promote dialogue between the social sector and other sectors.

/..2

-2-

Event details as follow:

Date: 20th March, 2025 (Thursday)
Time: 13:45 - 15:45 (Registration starts at 13:30)
Venue: Auditorium, 1/F, Duke of Windsor Social Service Building,
15 Hennessy Road, Wan Chai
Target: Agency Members
Language: Cantonese
Quota: 20 people per session

If you are interested, please [register online](#) **on or before 13th March, 2025 (Thursday)**.
For any enquiries, please call 2864 2977 or email karen.li@hkcss.org.hk to contact Ms Karen Li, Programme Executive of Policy Research and Advocacy Unit of the Council.

We look forward to your participation. Thank you very much.

Encl. [Rundown of the Social Agenda Discussion Forum \(Bilingual\)](#)